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Rapport fra ISS om framdrift for ph.d.-kandidater 2022 

 

Rapport fra stipendiater 

ISS har mottatt 49 av totalt 54 utsendte rapporteringsskjemaer fra stipendiatene. Noen har svart etter 

purring via e-post. Av de som ikke har svart, alle har vært mye sykmeldt og er på overtid.  

De som fikk opptak eller levert avhandling etter mai 2022, har ikke levert rapport.  

 

Gjennomføring 

• Mange kandidater begrunner forsinkelser med forhold knyttet til pandemien.  

• Mange jobber redusert av forskjellige grunner (sykdom, personlig forhold). 

• Noen er kraftig forsinket på grunn av langvarig sykdom, enten egen eller i familie. De har 

gyldig grunn til forlengelse av opptaksperioden. 

• Det er vanlig å påta seg ekstra oppgaver etter finansieringen/prosjektet er avsluttet. Da jobbes 

det parallelt med flere prosjekter som forårsaker ytterligere forsinkelse. Det er flere som er i ny 

full jobb og jobbing med avhandlingen er vesentlig redusert. 

• Åtte kandidater står med utgått opptaksperiode. De blir kontaktet. Vi skal se på om de kan få 

ytterligere forlengelse eller må skrives ut. 

• Per nå (januar 2023) fire kandidater er i forskjellige stadier av bedømmelsesprosessen. En av 

de har fått gult lys i løpet av høsten og har innleveringsfrist i mai 2023. 

• Det er tretten kandidater som har disputert i løpet av 2022. 

• 19 kandidater planlegger å levere i 2023 (12 stk. i vårsemesteret.) 

 

 Oppfølging 

• Ph.d.-konsulenten har tatt kontakt med/skal kontakte:  

✓ de som ikke har svart, og/ev. deres veiledere 

✓ de som har meldt om problemer eller har ønsket å bli kontaktet  

✓ de som har meldt om arbeid- eller veilederforhold som ikke stemmer overens med det som 

er registrert i FS 

✓ de som har utgått opptaksperiode – vi ser på hvem som kan få forlengelse av perioden og 

hvem bør skrives ut av programmet 

✓ de som meldte om levering innen januar 2023, men likevel har ikke levert ennå. 

 

• Permisjoner, forlengelser knyttet til pandemi og sykmeldinger som ikke var registrert, ble 

oppført i FS. 

 

Kurs 

• Kandidatene er gjennomgående fornøyde med de kursene de har tatt både på instituttet og 

utenfor. De er spesielt fornøyde med instituttets egne obligatoriske avhandlings-seminar, frie 

kurs ved instituttet og de nye metodekursene. 



• Vi fikk igjen flere tilbakemeldinger på hvor krevende det er å finne relevante kurs, spesielt 

teorikurs. 

• Flere etterlyser oversikt over aktuelle eksterne kurs, spesielt ved utenlandske institusjoner. 

• Det har kommet klage på at de er få kurs å velge mellom på UiO, generelt i Norge og 

kandidatene må reise utenlands for kurs. Flere da opplever at det er vanskelig å få 

stipend/økonomisk støtte til å få dette til. 

• Om godkjenningen av ekstern kurs: Flere har nevnt at det er problematisk at eksterne kurs blir 

«nedgradert» og regnes inn i opplæringsdelen med færre studiepoeng enn den eksterne 

institusjonen gir. 

 

Oppfølgning 

• Vi jobber kontinuerlig med å prøve å forbedre kurstilbudet. 

• På ISS kommer nå flere teori-kurs i de neste årene som er knyttet til NFR støttet prosjekter 
(SAMEVAL, SoTrans). 

• ISS ser på om vi kan sette opp kurs innen sosiologisk teori og kanskje GIS kurs. 

• Om godkjenningen av ekstern kurs: ISS følger instruks på beregning av studiepoeng som 
ligger ute på fakultetssidene. 

 

Veiledning 

• De alle fleste kandidater er godt fornøyde med veilederne sine. 

• Noen har fått ny medveileder. 

• Eksterne, spesielt utenlandske kandidater savner tettere oppfølgning fra veiledere. 

• Noen veiledere har ikke nok kontakt med hverandre. 

Oppfølgning 

• Flere veilederforhold ble formalisert og kontraktfestet i løpet av året. 

• Vi oppfordrer alle nye kandidater til å sette i gang et oppstartsmøte mellom veilederne. 

• Vi diskuterer en ev. nytt veilederseminar våren 2023 

 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 



Rapport fra veiledere 

Det ble mottatt 78 besvarelser. I år fikk vi inn mange flere besvarelser enn vi pleier. ISS har sendt ut 

invitasjoner til både hoved- og medveiledere. Veiledere som ikke har svart, ble purret. De fleste 

veiledere som er tause er medveiledere og ofte eksterne. Det er veldig få interne veiledere som ikke har 

svart.  

• Få problemer avdekket. 

• Noen veiledere melder om dårlig eller «både-og» kontakt med den andre veilederen som er 

som regel en ekstern veileder, de ikke har kollegialt forhold til.  

• Noen få melder at de er middels førnøyde med hvordan kandidaten har respondert på 

veiledningen. De aller fleste er godt fornøyde. 

• Noen veiledere melder om bekymring rundt progresjon. 

 

 

Oppfølgning 

• Forskningsleder følger opp veiledere som har meldt problemer. 

• ISS har hatt fokus på og satt i gang flere tiltak i de siste årene for å tilrettelegge for bedre 

samarbeid mellom veiledere og generelt hatt en målsetning om å løfte veilederkompetansen 

ved instituttet. I 2020 og 2021 har ikke vært felles møte eller arrangement med veiledere 

grunnet pandemien. 

• Våren 2022 har vi igjen organisert et seminar hvor alle veiledere, både interne og eksterne, og 

både hoved- og medveiledere var invitert.  Veilederes årsrapport for 2021 kom det frem at flere 

savnet et forum der det var mulig å ta opp ulike sider ved veilederforholdet. Temaer som  var 

tatt opp: studentenes fremdrift, forholdet mellom veileder og student, forskningsetikk og 

godkjenning av søknader, veilederkompetanse, mm. Målet vårt var å forbedre 

kommunikasjonen mellom ISS og alle dere som er veiledere samt å skape en arena der 

veiledere kan ta opp aktuelle temaer og diskutere dem med andre veiledere. 

Det er flere som viste interesse, men til slutt kom det veldig få veiledere, dessverre. 

Forskningsledere diskuterer om vi skal sette opp nytt seminar våren 2023. 

• Ph.d.-konsulent fortsetter med målrettet informasjonsarbeid og oppfordrer både kandidater 

og veilederne til jevnlige møter og nøye planlegging. 

 

 

 


